

1925 / Montréal, Québec

PATERSON EWEN



Paterson Ewen began to exhibit in the mid-fifties after attending the Montreal Museum of Fine Art School. He was a member of the Association of Non-Figurative Painters of Montreal and participated in the now historic exhibition *Espace 55*. In 1968 he was represented in the *Seventh Biennial of Canadian Painting*, organized by the National Gallery of Canada. He has exhibited annually since 1968 at the Carmen Lamanna Gallery, Toronto, and is represented in the currently travelling exhibition *New Visions: The Canadian Landscape*, organized by the Edmonton Art Gallery and the Art Gallery of Ontario. A retrospective of Paterson Ewen's work is to be mounted by the London Art Gallery, London, Ontario, in November 1976. ■ Paterson Ewen has lived in London, Ontario since 1969. His work is represented in the collections of the Musée d'Art Contemporain, Montreal, the Montreal Museum of Fine Art and the National Gallery of Canada.

Forked Lightning	1971	acrylic, linoleum, metal, canvas on plywood - acrylique linoléum, métal, toile sur contre-plaqué	244 x 122 cm.
Storm over the Prairies	1971	acrylic, metal, fibrous material on plywood - acrylique, métal, matériel fibreux sur contre-plaqué	235 x 101 cm.
City Storm with Chain Lightning	1971	acrylic, metal and chains on plywood - acrylique, métal et chaînes sur contre-plaqué	244 x 122 cm.

Paterson Ewen commença à exposer vers 1955, après avoir suivi les cours de l'école du Musée des beaux-arts de Montréal. Membre de l'Association des peintres non-figuratifs de Montréal, il participa à l'exposition *Espace 55*, passée désormais à l'histoire. En 1968, on retrouve ses œuvres à la VII^e Biennale de peinture canadienne, organisée par la Galerie nationale du Canada. Depuis 1968, il expose tous les ans à la Carmen Lamanna Gallery de Toronto et ses toiles sont au nombre de celles que l'on peut voir actuellement à l'exposition itinérante *New Visions: The Canadian Landscape*, organisée par l'Edmonton Art Gallery et l'Art Gallery of Ontario. La London Art Gallery de London (Ontario) offrira une rétrospective des œuvres de Paterson Ewen en novembre 1976. ■ Paterson Ewen habite London (Ontario) depuis 1969. Ses toiles figurent dans les collections du Musée d'art contemporain de Montréal, du Musée des beaux-arts de Montréal et de la Galerie nationale du Canada.